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وزیر سابق تعاون، کار و رفاه اجتماعی با اشاره به 
صدور فرمان عفــو و آزادی زندانیان ناآرامی های 
اخیر، گفت: ای کاش ما حتی این دستگیری های 
گسترده را هم نداشــتیم. معتقدم به طور مداوم 
باید این گونه نگرش ها، نسبت به غیرامنیتی کردن 
پدیده های اعتراضی را دنبال کنیم. وقتی سینما و 
فیلم و .. را امنیتی می کنید و هرگونه کنش اجتماعی 
را نمی پســندید، در این شرایط، بدون تردید عفو 
گســترده قوه قضائیه و پیدا کردن کانونی برای 
رسیدگی به امنیتی سازی های بیهوده می تواند مغتنم 

باشد.
علی ربیعی، وزیر سابق کار و استاد دانشگاه، در گفت وگو با ایلنا 
در حاشیه شرکت در مراسم چهل و چهارمین سالروز پیروزی 
انقلاب اسلامی ایران، گفت: شرکت در راهپیمایی، بزرگداشت 
یک انقلاب حقیقی و واقعی بر اساس خواست و نیازهای جامعه 
است با این اعتقاد که انقلاب می تواند به نیازهای نسل های جدید 
هم پاسخگو باشد. مشارکت کنندگان در  انقلاب که به آن وفادار 
مانده اند، در حقیقت به آرمان های اولیه با اعتقاد به پویایی انقلاب، 
ظرفیت بزرگ بازتبدیلی، تحول خواهی و اصلاح درون ظرفیت 
انقلاب معتقدند. وی با بیان اینکه در دوره های مختلف، آمال 
و آرزوهای نســلی تحول آفرینی می کند و حرکت درست این 
اســت که این تحول آفرینی سرمایه ای برای حرکت رو به جلو 
همراه با پاسخگویی به دوره های بعد از خود قرار گیرد، گفت: در 
تجربه مشروطه، ایده ها و افکار انباشته شده منجر به مشروطیت 
شد. پس از آن، طی سالیان، روشنفکری و جریان عدالت خواه و 
نیازهای یک ملت تبلور پیدا کرد و انقلاب اسلامی شکل گرفت.

وی انقلاب اسلامی ایران را یک ضرورت تاریخی خواند و تاکید 
کرد: علم جامعه شناسی تاریخی به ما می گوید که انقلاب۵۷ 
یک ضرورت تاریخی اجتناب ناپذیر و نتیجه خواسته های انباشت 
شده چند نســل بود.سخنگوی دولت دوازدهم افزود: به اعتقاد 
من، پاسداشــت انقلاب این است که ما از گذشتگان، دو درس 
بزرگ را از دو جنبه دریافت کنیم؛ نخست آنکه باید تلاش کنیم 
انقلاب کماکان بر اســاس آرمان ها و اهدافی که به اعتقاد من 

انسانی و فرازمانی بوده است، تداوم یابد. از این جهت، باید نسبت 
به ارزش های بنیادین انقلاب، مطالبه گر بود. این نگرانی وجود 
دارد، آنچه که موجب انقلاب شد، بار دیگر در جامعه بازسازی 
نشــود.ربیعی با بیان اینکه آسیب انقلاب را بازگشت جامعه به 
مناسبت های پیش از انقلاب می دانیم و نباید چنین اجازه ای داده 
شود، گفت: نکته دوم آن است که انقلاب باید بتواند مدام آرمان ها 
را بازتبدیل کرده و پاسخگو و حل کننده مسائل نوین باشد. بدون 

تردید، تفاسیر تنگ نظرانه، از پویایی انقلاب کاست.
وی تاکید کــرد: با برپا کردن صندوق های رای همانند اوایل 
انقلاب، ما می توانیم نسل جوان و نسل های جدید را هم وارد 
انقلاب کنیم، انقلاب یعنی خواسته های نسلی و صندوق رای 
یعنی پلی بین خواسته های نسلی چراکه اصالتی که انقلاب به 
ارمغان آورد و صندوق های رای، می تواند متضمن خواسته های 
نسلی باشد.سخنگوی دولت دوازدهم گرایش به خودی سازی، به 
طوری که فقط افراد نزدیک به تعریف نامعلومی از انقلاب باقی 
می مانند را یکی از دیدگاه های انحرافی مطرح شده در ارتباط با 
انســان های توانا در جامعه خواند و گفت: این گرایش انحرافی 

باعث شد که ظرفیت های انسانی، فکری و سرمایه انقلاب آرام 
آرام کاسته شود.

بازگشت به شعارهای ابتدای انقلاب به مسائل فردا 
و و فرداهای ما پاسخ خواهد داد

ربیعی شــعارهای ابتدای انقلاب را برآمــده از دل جامعه و 
فرهنگ ســنتی و پیوند آن با شعارهای ایده آل و حتی مدرن و 
طرح مفاهیمی چون استقلال، آزادی و جمهوری اسلامی خواند 
و عنوان کرد: بازگشت به شعارهای ابتدای انقلاب همچنان به 
مســائل فردا و و فرداهای ما پاسخ خواهد داد و ما چندباره باید 
آرمان های ابتدای انقلاب را بازتعریف کنیم.وی به اشــتباهات 
رخ داده در این مســیر نیز اشاره و آنها را این گونه تشریح کرد: 
آزادی می تواند بر پایه اختیار ایجاد شود و افراد می توانند آزادانه 
اختیارگری داشته باشند. همانگونه که انقلاب اسلامی ایران نیز 
یک انتخاب بود، یک انتخاب از سوی چند نسل و خواسته های 
نهادینه شده از سوی نسل های پیشین که بلافاصله خود را با 
صندوق رای تثبیت کرد. در ادامه نهادهایی همچون شــورای 
نگهبان، شرایطی را پدید آوردند که در هر دوره تاریخی، عده ای 

از کنشگران سیاسی نتوانند در انتخابات مشارکت کنند و این 
فرایند کم کم به ناامیدی و حذف عده کثیری از مردم منجر شد.

ربیعی یادآور شــد: زمانی که جریاناتی که هرکدام بخشی از 
افکار جامعه را نمایندگی می کنند، حذف شوند، به طور طبیعی 
شــکاف ایجاد شده و در نهایت به حذف و کنار گذاشتن مردم 
و سرمایه های اجتماعی منجر می شود. بنابراین یکی از راه های 
بی بدیل جبران این اشتباهات، بازگشت به انتخابات به گونه ای 
اســت که همه بتوانند در آن حضور یافته و سلایق خود را در 

یک سبد بزرگ بیابند. 
وزیر سابق کار با اشاره به ناآرامی های اخیر گفت: اتفاقات تلخ 
و غم انگیزی در پاییز ۱۴۰۱ در کشور رخ داد و ما نمی توانیم و 
نباید چشــم خود را به روی این اتفاقات و دلایل پیش آمد این 
رخدادها ببندیم. همانند دوتیغه قیچی، دو حرکت ایجاد شده که 
»خواســت طبیعی« مردم را نادیده بگیرد و یا به انحراف ببرد، 
یک جریان از خارج از کشور هدایت می شود که بازیگران آن از 
رسانه هایی با پول سعودی تا سیاستمداران کشورهای غربی و یا 
کینه توزان اسرائیلی هستند که این خواست را به سمتی می برد 
که قبلا تجربه تلخ تاریخی ملت ایران از آن هیچ ســعادتی را 
درک نکرده اســت. این ها با امید بستن به کشورهای خارجی، 
سعی دارند خواسته های طبیعی و زندگی معترضان را به سمت 
یک بی آیندگی خشونت آمیز همراه با سوءاستفاده مخالفان ایران 
منحرف کنند متاسفانه، عده ای در داخل، هیچ صدایی را نشنیده 
و نمی توانند یا قصد ندارند علل نارضایتی را درک کنند .وی افزود: 
اصلاحات دقیقا از همین روزها باید آغاز شود، در شرایطی که 
نگرانی هایی که ناآرامی های خیابان را شکل داد همچنان وجود 
دارد اما فیزیک خیابان فروکش می کند، این نقطه همان نقطه ای 
است که باید پاسخ مناسب به آن از سوی دولت داده شود.ربیعی 
گفت: این پاسخ ها باید مجموعه ای از درک تغییرات ارزشی در 
داخل، سیاست خارجی مبتنی بر تامین منافع در کار با جهان، 
بازگشــت صندوق های رای به نوع انتخابــات اوایل انقلاب و 
برگرداندن ایران به چرخه توسعه و حل مشکلات اقتصادی باشد .
با اجبار نمی توان سیاست های فرهنگی را پیش برد

وی تاکید کرد: در بخش سیاست داخلی و در بخش فرهنگ، 

صحبت هایی که رهبری اخیرا داشتند و ضعیف الحجاب ها را 
خطاب قرار داده بودند، یک نوع سیگنال و پاسخ دهی بود. باید 
سیاســت گذاری مبتنی بر  اجبار را تعیین تکلیف کنیم با اجبار 
نمی توانیم سیاست فرهنگی را دنبال کنیم تا مردم احساس کنند 

سبک زندگی آنها با اجبار مواجه نخواهد بود.
اعتراضات اخیر، یک صدای طبیعی از سوی مردم بود

ربیعی گفت: بیش از ۹۰ درصد از کسانی که در روزهای اول 
بازداشــت شده بودند، بر اساس اطلاعی که من دارم هیچ گونه 
سابقه ای نداشتند و این نشان می دهد که این صدا، یک صدای 
طبیعی بود. یک سیگنال و کنش بزرگ در قبال این بازداشت ها 
عفوی بود که رهبری صادر کردند.وی افزود: به لحاظ شناختی 
که از رئیس قوه قضائیه دارم، معتقدم که ایشان با هوشمندی ، 
فهم خوبی از مسائل اجتماعی دارد. قوه قضائیه در دوران آقای 
محسنی اژه ای اقدامات قابل توجهی داشته است، یک دورانی بود 
که مسئولیت رئیس قوه قضائیه اظهارنظر در خصوص مسائل 
سیاســت خارجی بود و به جای وزیر خارجه صحبت می کرد و 
در یک دوره ای هم عملکرد قوه قضائیه معطوف به مســائل 
دولت بود. احســاس می کنم قوه قضائیه در این دوره مشغول 
به مسئولیت خود است به ویژه درخصوص ضابطه مند کردن 
امور ضابطان، شاید این مســاله کمتر در رسانه ها مورد توجه 
قــرار گرفت اما کار بزرگی بود که از ســوی قوه قضائیه انجام 
شــد. وی به آزادی های اخیر و صدور فرمان عفو اشاره کرد و 
گفت: تمهیدات مربوط به این عفو گســترده هم درست بود و 
ای کاش ما حتی این دستگیری های گسترده را هم نداشتیم. 
معتقدم به طور مداوم باید این گونه نگرش ها نسبت به غیرامنیتی 
کردن پدیده های اعتراضی را دنبال کنیم. به ما اعتراض کردند که 
چرا از آزادی های اخیر خوشحالی می کنید من می خواهم پاسخ 
دهم وقتی سینما و فیلم و .. را امنیتی می کنید و هرگونه کنش 
اجتماعی را نمی پسندید و با اساتید دانشگاه به بهانه های مختلف 
قطع ارتباط می کنید، حتی با کسانی که هیچ تردیدی در نگاه 
اســلامی و ایران دوستی آنها وجود ندارد، در این شرایط، بدون 
تردید عفو گسترده قوه قضائیه و پیدا کردن کانونی برای رسیدگی 

به امنیتی سازی های بیهوده می تواند مغتنم باشد.

انتقاد تند عضو شورای شهر از شهرداری  اصلاحات باید از همین روزها آغاز شود
 مردم به ما گفته اند که همه تان از شورا بروید 

و شهر را رها کنید
عضو شورای شهر تهران درخواست کرد که شهرداری تهران به سراغ دانه 

درشت های مقصر در کوتاهی برای برف اخیر تهران برود.
به گزارش اقتصادنیوز، ناصر امانی در جلسه دیروز شورای شهر تهران با بیان اینکه اگر ما انتقادی 
از شهرداری می کنیم به معنای نادیده گرفتن زحمات آنها به خصوص کارگران خدمات شهری 
نیســت،  گفت: ما از مجریان و تصمیم گیران انتقاد می کنیم.وی با اشاره به عذرخواهی معاون 
خدمات شهری شهرداری تهران بابت برف هفته گذشته پایتخت،  گفت: عذرخواهی کردید اما دیر 
است و من این بار را به دوش کشیدم و بروید ببینید که مردم چه پاسخ هایی به توئیت عذرخواهی 
من دادند و شــرمم می آید آنها را بخوانم. مردم به ما گفته اند که همه تان از شورا بروید و شهر 
را رها کنید تا خودش اداره شود.امانی با بیان اینکه انتقاد من به تصمیم گیران و تصمیم سازان 
است، گفت: آقای زاکانی باید چهارشنبه به اتاق مانیتورینگ شهرداری می رفت و از آنجا تنها سه 
منطقه ای را که درگیر برف بودند هدایت می کرد و همه مناطق را بسیج می کرد تا این فاجعه 
رخ ندهد.وی با بیان اینکه من شش ساعت طول کشید که از سئول به اوین رفتم و بعد از آن از 
پشت پنجره تا ساعت 3 بامداد مردم را دیدم که یا ماشین هایشان را هل می دادند و یا آن را پارک 
می کردند و دست زن و بچه شان را گرفته و زمین خوران به خانه می رفتند،  گفت: به من حق دهید 
که توئیت بزنم و از مردم عذرخواهی کنم و بگویم که بودجه برف روبی هدر می رود.وی افزود: 
بگذارید ما که نماینده مردم هستیم انتقاد کنیم که البته انتقاد کردن به معنای نادیده گرفتن زحمات 
نیست؛ اما باید روش اداره شهر تغییر کند و تا زمانی که این تغییر اتفاق نیفتد هر حادثه و مسئله ای 
که در شهر پیش بیاید مدیریت همین است.وی افزود: به مدیران شهرداری توصیه می کنم که اگر 
می خواهند مقصرانی را برکنار کنند به سراغ معاونان خدمات شهری مناطق و نواحی نروند بلکه 

دانه درشت ها را که مقصر بودند برکنار کنند و به سراغ کسی نروند که تقصیری نداشته است.

مخالف تشکیل سازمان بازرگانی هستم
رئیس کمیسیون صنایع و معادن مجلس درباره تشکیل سازمان بازرگانی، 
گفت: مشــکل گرانی مربوط به ساختار نیست که با ایجاد ساختار جدید، به 

توان آن را رفع کرد.
مصطفی طاهری در گفت وگو با خانه ملت درباره تشکیل سازمان بازرگانی، گفت: به عنوان یکی 
از اعضای کمیسیون صنایع و معادن با این موضوع مخالف هستم زیرا براساس مستندات علمی، 
این اقدام به ضرر کشــور است.نماینده مردم زنجان و طارم در مجلس افزود: در حال حاضر 2 
وزارتخانه صنعت، معدن و تجارت و جهاد کشاورزی اقدامات مربوط به تنظیم بازار را انجام می دهند 
که با تشکیل سازمان بازرگانی این نهادها افزایش می یابد.رئیس کمیسیون صنایع و معادن مجلس 
تصریح کرد: مشکل گرانی مربوط به ساختار نیست که با ایجاد ساختار جدید، بتوان آن را ساماندهی 

داد؛ ساختار باید اصلاح شود اما این به معنای ایجاد ساختار جدید نیست.

کاهش ۹۳ درصدی درآمد شهرداری از برج میلاد 
رقم پیش بینی شده برای درآمد شهرداری از 
برج میلاد در سال آینده کاهش ۹۳ درصدی 

نسبت به رقم سال ۱۴۰۱ دارد.
به گزارش »نود اقتصادی« براساس لایحه بودجه ۱۴۰2 
شهرداری تهران، درآمد شهرداری از برج میلاد درحالی 
برای سال آینده فقط ۵ میلیارد تومان در نظر گرفته شده 
که این میزان در قانون بودجه سال ۱۴۰۱ حدود ۷۰ میلیارد 
تومان بوده است. همچنین در ۹ماهه سال ۱۴۰۱ از رقم 

۷۰ میلیارد تومان پیش بینی شده امسال، حدود ۴۱ میلیارد تومان آن محقق شده است. به عبارتی، 
رقم پیش بینی شده برای درآمد شهرداری از برج میلاد در سال آینده کاهش ۹3 درصدی نسبت 

به رقم سال ۱۴۰۱ دارد.

صالحی تهران در بازدید از گمرک فرودگاه امام خمینی)ره(:
۱۵۰ تن کالای فاسد از گمرک فرودگاه امام معدوم شد

دادستان تهران گفت: در بازدید سال گذشته از انبارهای فرودگاه حضرت امام 
)ره( مقادیر زیادی کالای غیر قابل مصرف رویت شد که با دستور دادستانی تهران 
تا کنون مقدار۱۵۰تن از آنها به جهت فساد وانقضای تاریخ مصرف معدوم شده 

است.
به گزارش ایلنا، علی صالحی  به منظور بررسی روند تعیین تکلیف کالاها موجود در گمرکات از 
انبارهای عمومی  گمرک فرودگاه امام خمینی )ره( بازدید کرد.صالحی در حاشیه این بازدید اظهار 
کرد: بیشتر کالاهای سنوات گذشته از گمرکات ترخیص شده و اکثر قریب به اتفاق کالاهایی که 
امروز مشــاهده کردیم ورودی سال ۱۴۰۱ است.علی صالحی گفت: بعد از تحویل قریب بیش از 
۱۸۰۰۰قبض کالا به وزن تقریبی۷۰۰ تن در حال حاضر ۷۰۰ قبض کالا به میزان ۱۴ تن مانده 
آماده تحویل به سازمان اموال تملیکی  است که مقرر شد تا یکشنبه هفته آینده تحویل سازمان اموال 
تملیکی داده شود.وی با اشاره به دستور مؤکد رئیس  قوه قضاییه در بازدید از انبار گمرکات و سازمان 
اموال تملیکی گفت: با نظارت مستمر دادستانی تهران امروزه شاهد آن هستیم که انبارهای  مملو 
از کالاهای بلا تکلیف  در سازمان اموال تملیکی و گمرکات استان ساماندهی و به شرایط استاندارد 
انبارداری رسیده اند.صالحی اضافه کرد: با توجه به عدم تعیین تکلیف  کالاهای رسوبی  فرودگاه 
حضرت امام)ره( در  ۱۶ سال گذشته ، ظرف یک سال جاری 2۱هزار ردیف قبض کالایی متروکه 
وبلا صاحب تعیین تکلیف شــد و در حال حاضر  مانند سال گذشته، شاهد حجم انبوه  کالاهای 
بلاتکلیف  نیستیم.دادستان تهران بیان کرد: در بازدید سال گذشته  از انبارهای فرودگاه حضرت 
امام)ره( مقادیر زیادی کالای غیر قابل مصرف رویت شــد که با دستور دادستانی تهران تا کنون  
مقدار۱۵۰تن از آنها به جهت فســاد وانقضای تاریخ مصرف  معدوم شده است.  صالحی با اشاره 
به اینکه ترخیص کالاهای متروکه وبلا صاحب  در گمرکات به روز شده است، گفت: از مدیران و 
کارکنان گمرکات استان تهران به ویژه گمرک فرودگاه حضرت امام)ره( و همچنین مسئولان سازمان 
اموال تملیکی برای فعالیت های جهادی  یک سال گذشته، تشکر می کنم و انصافاً کار جهادی و 
انقلابی کرده اند. دادستان تهران همچنین گفت: خوشبختانه در بازدید از چهار انبار اصلی، مشهود است 
که قفسه های انباشته از کالاهای بلا تکلیف خالی شده  و فضای کافی برای ورود کالاهای اساسی 
مورد نیاز تولید فراهم شده است و شاهد هستیم  اکثر کالاهای موجود در انبارها  تجهیزات پزشکی، 
پیش سازهای دارویی و کالاهای مسافری است که در جریان روال قانونی ومتعارف ترخیص قرار 
دارند. وی اضافه کرد:خالی شدن  انبارهای انجماد با دستور این دادستانی از کالاهای قدیمی و تاریخ 
مصرف گذشته حجیم، که محدودیت شدید فضا و اتلاف انرژی وتحمیل هزینه به دولت را موجب 
شده بود در بازدید جاری در خور توجه بود.صالحی تاکید کرد: فرودگاه امام خمینی)ره( به دلیل موقعیت 
وماموریت های  آن باید در شأن جمهوری اسلامی باشد و با  توجه به  اینکه اولین مبدأ ورود مسافر 
و کالاهای راهبردی است باید توجه  ویژه ای به آن شود. بر همین اساس دستور ساماندهی فضای 
مناسب برای استقرار موقت سازمان های خدمات رسان در قالب پنجره واحد ظرف یک هفته آینده 
وتخصیص زمین مناسب از ناحیه شهر فرودگاهی برای ساخت مجتمع  دایمی اداری ظرف 3ماه آینده 
در جهت افزایش رضایتمندی و جلوگیری از سرگردانی مراجعان صادر شد.دادستان تهران در جریان 
این بازدید به صورت سرزده و بدون اعلام قبلی از دومین انبار  بزرگ  فرودگاهی مکانیزه خاورمیانه 
در فرودگاه حضرت امام)ره( بازدید کرد و افزود: متأسفانه تنها از ۵ درصد ظرفیت این سالن ۷۵ هزار 
متری و مدرن استفاده می شود که مقرر شد این مورد در دادستانی تهران به عنوان پرونده خاص در 
دستور کار قرار گیرد و موانع استفاده از این ظرفیت عظیم، هفته آینده  با برگزاری جلسه فوق العاده با 

حضور وی ومدیران مربوطه بررسی شود.

به صدا در آمدن زنگ هشدار تعطیلی مرغدارای ها
»پودر گوشت« جایگزین سویا شد

رئیس هیئت مدیره اتحادیه مرغ تخم گذار با هشدار نسبت به تعطیلی واحدهای 
مرغداری گفت: مطمئن باشید در سال های آینده امکان حیات برای بسیاری از 

واحدها وجود ندارد .
به گزارش ایلنا، ناصر نبی پور در مورد آخرین وضعیت بازار تخم مرغ اظهار داشت: در حال حاضر 
تقاضا برای تخم مرغ به دلیل ارزان بودن نسبت به سایر پروتئین ها بالاست. قیمت آن نیز تقریبا 3۵ 
تا 3۶ هزار تومان در هر کیلو به فروش می رسد در حالیکه نرخ مصوب آن 3۹.۵ هزار تومان است.
وی ادامه داد: یکی از مشکلات تولیدکنندگان در حال حاضر، تامین نهاده است. بطوریکه اخیر تامین 
سویا با مشکل مواجه شده و واحدها مجبور به خرید سویا از بازار آزاد به نرخ 2۵ هزار تومان هستند. 
البته مرغداران به ناچار، روی به اســتفاده از پودر گوشت به جای سویا آورده اند که آن نیز چون از 
ضایعات گوشت تهیه می شود موجب کاهش کیفیت تخم مرغ شده و به نوعی تنها برای سیر کردن 
مرغ استفاده می شود.رئیس هیئت مدیره اتحادیه مرغ تخم گذار استان با هشدار نسبت به تعطیلی 
واحدهای مرغداری گفت: با این شرایط، مطمئن باشید در سال های آینده امکان حیات برای بسیاری 
از واحدها وجود ندارد چون بشدت به نقدینگی نیاز دارند و تسهیلات بانکی نیز اخیرا 23 درصد شده 
است.وی افزود: پس از آزادسازی نرخ ارز و حذف ارز ترجیحی، قیمت نهاده ها ۷ تا ۸ برابر شد اما 
قیمت تخم مرغ از 22 هزار تومان به 3۶ هزار تومان رسید. باید توجه داشت که ۷۰ درصد قیمت 
تمام شده تخم مرغ به نرخ مواد ولیه بستگی دارد و دولت نیز به وعده های خود مبنی برای اعطای 
تسهلات عمل نکرده و امکان تعطلیلی واحدها در سال آینده وجود دارد.نبی پور تصریح کرد: باید 
توجه داشت که دوره مرغ تخم گذار بین 2۰ تا 2۴ ماه است یعنی آسیب های وارد شده با وقفه زمانی 
مشخص می شود.وی در مورد صادرات نیز گفت: در حال حاضر صادرات به میزان بالا به افغانستان 
و عراق صورت می گیرد. البته در بازار عراق با رقبای بزرگی مانند ترکیه و آذربایجان ر قابت می کنیم 

و همچنین مقداری نیز به قطر یا عمان صادر می شود که میزان آن بالا نیست.

اخبار کوتاه 

بر اســاس نامه نگاری هــای صورت گرفته از ســوی اتحادیه 
صادرکنندگان محصولات کشــاورزی استان آذربایجان غربی به 
عنوان قطب تولید سیب های صادراتی کشور، ۷۰۰ کانتینر سیب 
صادراتی که برای ارســال به کشورهای هدف در بنادر قرار دارند، 
معطل مانده اند، هر چند که برخی مقامات دولتی می گویند که چند 
هفته ای است که هند به دلیل سرریز بازار خود از سیب صادراتی 
ایران، از پذیرش سیب صادراتی سر باز می زند و دستگاه متولی 
محصولات کشاورزی اطلاع رسانی جدی در این خصوص به تجار 
صورت نداده است؛ در حالیکه صادرکنندگان، نبود سیستم های حمل 
و نقل دریایی را هــم بی تاثیر نمی دانند و بر این باورند که دولت 
هنوز نتوانسته زیرساختهای لازم برای پشتیبانی از خرید کانتینرهای 

یخچال دار را فراهم نماید.
 موضوع حمل بار صادراتی به خصوص در حوزه محصولات کشاورزی و فسادپذیر 
سالهای سال است که به عنوان یکی از پاشنه آشیل های صادرات میوه و محصولات 
تره بار ایران به شمار می رود؛ موضوعی که اگرچه ضعف در فراهم کردن تدابیر لازم 
برای سیاستگذاری در تولید محصولات صادراتی کشاورزی را از سوی وزارت جهاد 
کشــاورزی گوشزد می کند، اما به هر حال باید حمایت های کلان دستگاههای 
متولی تجارت خارجی و به طور کلی دولت را هم پشت سر خود داشته باشد تا علاوه 
بر توسعه ناوگان دریایی و خرید کشتی ها، در حوزه خرید کانتینرهای یخچال دار 
هم که یکی از معضلات چندین و چندساله ایران در حوزه صادرات است، صورت 
گیرد.حالا بر اساس نامه ای که اتحادیه صادرکنندگان محصولات کشاورزی استان 
آذربایجان غربی به عنوان قطب تولید محصولات صادراتی همچون سیب به معاون 
استاندار زده است، ۷۰۰ کامیون حاوی سیب صادراتی ایران در بنادر دپو شده و به 
سمت کشورهای هدف حمل نمی شوند. در نامه ای که از سوی جعفر نیکزاد، رئیس 
این اتحادیه به معاون هماهنگی اقتصادی استاندار آذربایجان غربی ارسال شده، به 
صراحت به این موضوع اشــاره شده است که مشکلات فروش و صادرات سیب 
درختی از جمله دغدغه های تمامی کشاورزان و صادرکنندگان بخش خصوصی 
است که قریب به یکماه است درگیر ۷۰۰ کانتینر حامل محصولات کشاورزی سیب 
درختی در بندرعباس هستند که به دلیل نبود حمل و نقل دریایی و کشتیرانی به 
کشورهای هدف صادر نشده و اکنون بیم فساد آنها وجود دارد.نیکزاد می گوید که 
این موضوع نه تنها باعث ضرر و زیان هنگفت به بخش خصوصی و صادرکنندگان 
شده و تعهد صادرکنندگان در بازارهای هدف را تحت تاثیر قرار داده است، بلکه آنها 
را در ایفای تعهدات ارزی هم دچار مشکل کرده است.البته پیشتر هم جواد کرمی، 
معاونی که خطاب نامه رئیس اتحادیه صادرکنندگان محصولات کشاورزی آذربایجان 
غربی بود هم اعلام کرده بود که مشکلاتی در حوزه صادرات سیب استان به روسیه 
و قزاقستان هم وجود دارد که قرار بر این شده که کشتی های بخش خصوصی بار 
صادرکنندگان را حمل کنند؛ هر چند که بازار هدف صادراتی سیب این استان، عراق، 

افغانستان، ترکمنستان، پاکستان، روسیه، هند، کویت و عمان اعلام شده است.بر 
اساس اطلاعاتی که اقتصاد آنلاین کسب کرده، صادرات سیب درختی ایران هم 
اکنون به هند نیز صورت می گیرد و بندر ناواشیوا، موندرا و کاندلا در هند پذیرای 
سیب صادراتی ایران هستند.در واقع، ظرف ماههای گذشته، هندی ها تمایل بسیار 
بالایی برای خرید سیب درختی ایران از خود نشان داده و همین امر این کشور را به 
یکی از بازارهای هدف سیب صادراتی ایران تبدیل کرده است؛ این در حالی است 
که بخش عمده ای از سیب مورد نیاز کشور هند از سوی چین تامین می شود، اما 
طعم و کیفیت سیب ایرانی به مراتب بالاتر از چینی است.آنگونه که اقتصاد آنلاین از 
مقامات دولتی کسب اطلاع کرده، بخشی از معطلی بار صادرکنندگان سیب درختی 
به هند به این دلیل است که کشور هند با سختگیری هایی ظرف هفته های گذشته، 
از پذیرش سیب صادراتی ایران به دلیل مازادی که بازار این کشور با آن مواجه شده، 
خودداری نموده است.این مقام مسئول دولتی می گوید: البته رایزنی هایی در این 
رابطه با هند صورت گرفته تا بتوان ارسال بار صادراتی سیب ایرانی را از سر گرفت، اما 
با توجه به اینکه اجازه پذیرش سیب صادراتی ایران از سوی هند داده نشده، شرکتهای 
کشتیرانی را در دریافت و حمل بار با مشکل مواجه کرده است.در واقع، این مشکل 
دیرینه صادرات محصولات کشاورزی ایران است که به دلیل عدم برنامه ریزی جدی 
وزارت جهاد کشاورزی به عنوان متولی این امر، همواره صادرکنندگان را در معرض 
ضرر و زیان قرار داده است؛ همانطور که کمتر کسی ماجرای کامیون های حامل 
هندوانه ایرانی را از یاد برده است که به دلیل عدم پذیرش کشور ترکیه، ۶۵۰۰ تن 
هندوانه صادراتی ایران به این کشور خراب شد و در واقع مشتری نداشت.در این میان 
پیگیری ها از مدیران گروه کشتیرانی جمهوری اسلامی ایران که بر اساس اطلاعات 
کسب شده، بخشی از بار کالاهای صادراتی ایران )نه صرفا سیب درختی( به هند 
را به عهده داشته و با فعال سازی کریدور شمال- جنوب ظرف ماههای اخیر نقش 
آفرینی جدی در این عرصه داشته اند، نشان می دهد که اگرچه این ناوگان ملی، 
بخشی از بار صادراتی به هند را حمل می کند، اما سایر شرکتهای کشتیرانی هم 
ممکن است به تناسب و درخواست صادرکنندگان در این مسیر فعال باشند.گفتگو 
با مقامات کشتیرانی جمهوری اسلامی ایران نشان می دهد که در حال حاضر، خط 
منظم کشتیرانی جمهوری اسلامی ایران از مسیر بندرعباس و همچنین بندر چابهار به 
هند فعال است و می تواند حمل بار صادراتی تمامی صادرکنندگان را به عهده گیرد.در 
واقع، این ناوگان هر ده روز یکبار کشتی های خود را به صورت منظم روانه هند کرده 
و بار صادراتی را در این مسیر جابجا می کند. یک مقام مسئول در گروه کشتیرانی 
جمهوری اسلامی ایران می گوید: دو شرکت معظم این ناوگان، دو کشتی با ظرفیت 
2۵۰۰ تی ای یو و 22۰۰ تی ای یو را هر ده روز یکبار در مسیر هند در تردد دارد که 
این کشتی ها در مسیر بندرعباس به بنادر هند و بالعکس در تردد هستند.او می گوید: 
همچنین از مسیر هند به بندر چابهار نیز هر ۱۵ روز یکبار یک فروند کشتی از این 
ناوگان در حال تردد است که اگر استقبال صادرکنندگان افزایش یابد، امکان افزایش 

کشتی های اختصاص یافته در این خط وجود دارد.

اعضای شورای شــهر تهران عوارض ساختمانی را برای سال 
۱۴۰۲ در مناطق شمالی تهران ۳۰ درصد و در مناطق جنوبی ۲۵ 

درصد افزایش دادند.
به گزارش ایسنا، در جلســه دیروز شورای شهر بررسی عوارض صدور پروانه 
ســاختمانی روی میز بررسی شورای شهر قرار گرفت و صارمی معاون شهردار 
تهران در مورد این لایحه گفت: لایحه عوارض صدور پروانه ساختمانی در سال 
۱۴۰2 بر اساس سیاست ها و راهبردهای شورای شهر تهران تعیین شده است و 
بحث عدالت شهری و کاهش فاصله شمال و جنوب در این لایحه لحاظ شده 
است.وی با بیان اینکه امسال لایحه درآمد پایدار شهری در مجلس به قانون تبدیل 
شده و اساس و رکن اصلی این لایحه نیز قانون است، ادامه داد: لایحه عوارض 
امسال در نحوه تعیین عوارض شفاف است و همچنین نحوه محاسبه عوارض، 
ساده سازی شده است و تجمیع و به روز رسانی مستندات عوارض را در دستور 
کار قرار دادیم و همچنین در این لایحه تنها یک عنوان عوارض وصول می شود. 
چرا که بعضا این مشکل وجود داشت که ما تحت عناوین مختلف عوارض از یک 
متر مربع ساخت و ساز دریافت می کردیم.وی با بیان اینکه وحدت رویه و همچنین 

هوشمندسازی در نحوه محاسبه عوارض در دستور کار قرار گرفته است، گفت: 
در ســال آینده تلاش خواهیم کرد که نرم افزاری تهیه شود که افراد بتوانند در 
هنگام دریافت پروانه ساختمانی عوارض شان را محاسبه کنند و حذف اخذ عوارض 
مضاعف و همچنین تدقین تخفیف بافت فرسوده مطابق اسناد فرادستی در دستور 
کار قرار دارد.وی افزود: بر اســاس سیاست های شورای شهر سهم عوارض در 
قیمت نهایی ملک در محور جنوبی تهران یعنی خط خیابان انقلاب به پایین یک 
تا سه درصد خواهد بود و افزایش نرخی که ما در نظر گرفتیم بر اساس مصوبه 
وزارت کشور است و بیشتر از نرخ تورم نیست.به گزارش ایسنا، مهدی چمران در 
راستای بررسی این لایحه پیشنهاد داد که یک فرمول خاص برای تعیین عوارض 
صدور پروانه ساختمانی اخذ شود به گونه ای که با محور قرار دادن خیابان انقلاب، 
در محور جنوبی 2۵ درصد و در محور شمالی 3۰ درصد افزایش عوارض ثبت شود.
وی افزود: برخی نقاط مانند شمیران نو و مناطقی در منطقه یک که فاضلاب 
آنها در کوچه رها می شود موارد خاصی هستند که باید بعدا برای آنها تصمیم گیری 
کنیم.به گزارش ایســنا، این پیشنهاد با کسب اکثریت آراء رأی آورد و بر همین 

اساس افزایش 2۵ تا 3۰ درصدی عوارض ساختمانی به تصویب رسید.

»در میادین میوه وتره بار شــهردار تهران خبری از وعده دولت 
مبنی بر تخفیف های ویژه ۱۰ تا ۲۵ درصدی کالاهای اساســی 
وجود ندارد؛ بخاطر تخفیف به میادین شهرداری تهران نیاید.« 

این نظر اکثر غرفه داران میوه تره بار شهرداری تهران است.
به گزارش خبرآنلاین، اگرچه ابراهیم رئیسی و به دنبال آن سید جواد ساداتی نژاد 
وزیر جهادکشاورزی او مدعی شدند، در تمام فروشگاه های زنجیره ای تخفیف 
۱۰ درصدی تا2۵ درصدی با نام فجر تا فطر به مناســبت سالگرد انقلاب ۵۷ و 
ماه رمضان از ۱2 بهمن تا 2 اردیبهشــت ۱۴۰2 برقرار است. اما بازدید میدانی 
از برخی میادین میوه و تره بار شــهرداری تهران و فروشگاه های آن نشان داد، 

 خبری از تخفیف فجر تا فطر نیست.یکی از غرفه داران تره بار جلال) قزل قلعه ( 
می گوید، ما اینجا گوشت را به قیمت بازار عرضه میکنیم چون تخفیفی به ما داده 
نمی شود تا ما به مردم تخفیف دهیم. یکی از دیگر از غرفه داران عرضه کننده 
گوشت قرمز می گوید: هیچ خبری نیست و هیچ تخفیفی نیست، حرف های 
دولت را باور نکنید، اگر به دنبال تخفیف هستی اینجا نگرد، خسته میشوی.غرفه 
دار دیگری که برنج و روغن عرضه می کرد، می گوید: به اینکه اینجا هنوز گوشت 
یخ زده ۱۸۰ هزار تومانی که مدت هاست وعده دادن تحویل ندادند، چه برسد به 
سایر ارزاق. اگر به ما روغن و برنج دولتی دادن ما نیز آن را عرضه میکنیم ولی هنوز 
خبری اینجا نیست، به دنبالش در غرفه ها نگردید.غرفه داران لبنیات نیز می گویند، 
چرا باید جنسی ای که گران است؛ ارزان بفروشند؟ آنها می گویند در غرفه های اینجا 
خبری از تخفیف نیست. اگر بود قطعا بنر می زدند و از صدا وسیما ادم می اوردند 
و آن را ده بار پخش می کردند.یکی از غرفه داران لبنیات میگوید، غرفه ما هر 
هفته از سوی شرکت یکسری کالاها تخفیف دارند ولی این ربطی به دولت ندارد؛ 
شرکت تصمیم می گیرد چه کالایی را ارزان تر عرضه کند.در ادامه این بازدید به 
دو میدان تره بار شهرداری تهران در غرب تهران هم فروشگاه های عرضه کننده 
گوشت مرغ و گوشت قرمز اعلام می کنند؛ خبری از تخفیف دولتی نیست و می 
گویند این طرح چیست؟ فروشندگان سایر خواروبارها نیز نسبت به طرح فجر تا 
فطر اظهار بی اطلاعی می کردند و اعلام می کردند شاید در فروشگاه اتکا خبری 

باشد ولی اینجا در غرفه های شهرداری خبری نیست.

سرگردانی 700 کانتینر در بندرعباس!  جنوب تهران ۲۵ درصد و شمال تهران ۳۰ درصد؛

عدم پذیرش سیب ایرانی از سوی هند  عوارض ساختمانی در پایتخت  افزایش یافت

خبری از تخفیف دولتی نیست؛ میوه و تره بار شهرداری نیاید

عضو ناظر مجلس در شــورای رقابت گفت: اگر قرار بر عرضه 
خودرو در بورس باشــد باید با شــرایط خاصی صورت گیرد 
همچنین نوع واگذاری ها به گونه ای باشد که نیازمندان واقعی 

بتوانند نسبت به خرید خودرو اقدام کنند.
بهروز محبی نجم آبادی در گفت و گو با ایســنا در واکنش به دستورالعمل 
جدید شورای رقابت برای تنظیم بازار خودرو اظهار کرد: شورای رقابت با تشکیل 
کمیته ای، جلســاتی با خودروسازان و متخصصان حوزه خودرو برگزار کرد که 
نتیجه آن اعلام شد؛ شورای رقابت انحصاری بودن بازار خودرو را تشخیص داد 

و تصمیمی گرفت که قانونی است و باید به آن عمل شود.
وی با بیان اینکه به عنوان عضو ناظر حق رای در شورای رقابت ندارد،  گفت: 
نظرم این بود که اگر قرار بر عرضه خودرو در بورس باشــد،  برای آن دسته از 
خودروهایی باشــد که قیمت آنها فاصله زیادی با نرخ آزاد ندارد؛  ما طرح هایی 

برای عرضه خودرو در بورس داشتیم و منتقل کردیم.

این نماینده مجلس در پایان بیان کرد: اگر قرار بر عرضه خودرو در بورس باشد 
باید با شرایط خاصی صورت گیرد همچنین نوع واگذاری ها به گونه ای باشد که 

افرادی که نیاز واقعی به خودرو دارند، بتوانند نسبت به خرید خودرو اقدام کنند.

متانول  سازهای ایران در آستانه ورشکستگی قرار دارند. براساس 
آمار ۲۲ درصد ارز کشور از طریق آنها تامین می شود.

به گزارش اقتصادآنلاین؛ زیان دهی متانول سازهای ایرانی یکی از پیامدهای 
جنگ روس ها بود. جنگی که با آغاز آن بازار متانول ایران در چین را تحت تاثر 
قرار گرفت و به دلیل عرضه ی متانول روسی ارزان تر، تقاضا برای متانول ایران و 
درنهایت قیمت آن بسیار کاهش یافت. این مسئله موجب شد پتروشیمی های 

متانول ساز این محصول را کمتر از قیمت تمام شده به بازار عرضه کنند.
رئیس کارگروه متانول ایران مدعی است که باوجود زیان ده بودن، متانول سازها 
برای ایران ارزآور هستند و ورشکستگی آنها ضربه بزرگی به بازار ارز کشور است. 
براساس آمار شرکت های متانولی امسال 3 تا 3.۵ میلیارد دلار ارز در سامانه نیما 
تزریق کرده اند.متین دیداری در ادامه با اشاره به اینکه صنعت متانول ایران 2 درصد 
از گاز متان تولیدی کشور را مصرف می کند، می گوید: »ایران می تواند یک مرجع 
تعیین  قیمت متانول در بازارهای جهانی این محصول باشد.ظرفیت تولید متانول 

کشور هم اکنون ۱3 میلیون تن در سال است که تا ۶ سال آینده به 32 میلیون تن 
می رسد«. او می گوید: »بر اساس قانون هدفمندی یارانه ها وزارت نفت مکلف 
است خوراک گازی و خوراک مایع پالایشی و پتروشیمی را قیمت گذاری کند اما 
به گونه ای که رقابت پذیری حفظ شود و به این منظور باید فرمول نرخ خوراک گاز 
نیاز به بازنگری دارد. سه دغدغه برای پتروشیمی های متانولی وجود دارد که شامل 
نرخ خوراک، نرخ یوتیلیتی و تفاوت نرخ قیمت ارز آزاد و نرخ نیما است. دیداری در 
پایان گفت: »در رابطه با نرخ خوراک فرآیند فرمول نرخ خوراک بر مبنای نرخ گاز 
اروپا است و دغدغه ما این است که ایران به عنوان دومین منبع گازی دنیا می تواند 
هاب قیمت گذاری گاز باشد و منصفانه نیست که واحدهای پتروشیمی ایران نرخ 
خوراک را بر اساس نرخ گاز اروپا محاسبه کنند. در اروپا به عنوان مصرف کننده، 
هزینه بالایی برای انتقال گاز انجام می شود. اگر قیمت خوراک به ۷ هزار تومان 
برسد پتروشیمی های متانولی 2۰ هزار میلیارد تومان زیان انباشته ایجاد خواهد شد 

و تولید متوقف می شود.«

عضو ناظر مجلس در شورای رقابت: تزریق ۳.۵ میلیارد دلار ارز به سامانه نیما از طریق متانول سازها

نیازمندان واقعی باید از بورس خودرو خرید کنند ورشکستگی در کمین متانول سازها

رییس سازمان خصوصی سازی اظهار داشت: هر دارایی که برای 
مولدسازی آزاد شد بلافاصله در سایت، اطلاعات آن دارایی اعلام 

خواهد شد.
حسین قربانزاده در نشست خبری رونمایی از سایت مولدسازی دارایی های دولت 
با بیان اینکه تمام اطلاعات و دیتای مربوط به فرایند های مولدسازی ها از جمله انچه 
در مسیر فرایندها قرار می گیرد و مصوب می شود، در این سایت منتشر می شود، 
اظهار داشت: هیات مولدسازی دارایی ها تمام اطلاعات را با جزییات در این سایت 
در اختیار مردم قرار می گیرد و این سایت در تعامل سایت سادا که اموال دستگاه های 

اجرایی در آن ثبت و درج می شود، اطلاعات را در اختیار عموم قرار می دهد.
وی بیان اینکه افراد می توانند به طور ناشناس اموال و دارایی های شناسایی کرده 
دولت را در این سایت گزارش دهند، گفت: اعلام دارایی های دولت به طور ناشناس 
در بخش پالایش ها مشــکلاتی را ایجاد می کنند و اگر افراد با هویت خود این 

اطلاعات را گزارش دهند به طور قطع هویت آنها افشا نخواهد شد.
رییس ســازمان خصوصی ســازی درباره مقاوت برخی از مدیران در اجرای 
مولدســازی اموال دولت و همچنین درباره اظهارات اخیر استاندار تهران مبنی 
بر اینکه در شهر تهران ظرفیتی برای مولدسازی وجود ندارد، ادامه داد: سخنان 
اخیر استاندار تهران تنها درباره فضاهای اداری بوده و در جریان مولدسازی بحث 

واگذاری و آزادسازی اموال منقول و غیر منقول دولت مطرح است که تنها بخشی 
از آن به فضای اداری مربوط می شود.قربانزاده افزود: موضوع اصلی در مولدسازی 
اموال و دارایی های مازاد دولت تعامل و تفاهم بین مجری و دستگاه های اجرایی 
اســت و اگر امکان بهره برداری از دارایی هایــی وجود دارد اما مدیر مرتبط با آن 
مقاومت کند، آن مدیر به هیات واگذاری معرفی می شــود و این هیات درباره آن 

برطبق قوانین و مقررات تصمیم می گیرد.
وی در پاسخ به سوال ایلنا مبنی بر اینکه آیا اطلاعات فرایند خصوصی سازی و 
مولدسازی پس از انجام واگذاری در سایت معرفی شده در اختیار مردم قرار می گیرد 

یا اینکه در ابتدای امر واگذاری در ســایت جزییات آن منتشر شده و کارشناسان 
امکان اظهار نظر و نقد و بررسی آن را خواهند داشت، گفت: در این سایت تمام 
رکوردهایی که هیات واگذاری نسبت به آن فعالیت می کنند و در این هیات هر 
موضوعی که مصوب شــود به طور شفاف اطلاعات مورد نظر در سایت منتشر 
خواهد شد و تنها ملاحظه جزئی که وجود دارد این است که موقیت جغرافیایی 
و آدرس دارایی  که قرار اســت، واگذار شود اعلام نخواهد شد.معاون وزیر اقتصاد 
تاکید کرد: هر دارایی که برای مولدسازی آزاد شد بلافاصله در سایت اطلاعات آن 
دارایی اعلام خواهد شد.رییس سازمان خصوصی سازی افزود: سه تصمیم از جمله 
تشــخیص مازاد بودن اموال، قیمت گذاری و روش واگذاری این دارایی از سوی 
هیات واگذاری تعیین می شود و در هر بخشی مصوبه آن اعلام و ابلاغ می شود 
و کاملا مسیر آن قابل رصد و رهگیری است و قرار نیست که تنها پس از اتمام 

واگذاری اطلاعات ان را منتشر کنیم و از ابتدای مسیر اطلاعات منتشر می شود.
قربانزاده در پاسخ به سوال دیگر ایلنا مبنی بر اینکه برخی از کارشناسان درباره 
روش واگذاری ها انتقاد دارند و آن را محدود به فروش می دانند، اظهار داشــت: 
مولدسازی در ۴ طرح کلی به اجرا می شود که یکی از آنها اجرای پروژه های نیمه 
تمام است که به این فاز رونق می گوییم. موضوع دیگر آزادسازی اموال دولت در 
سایت های تفریحی است. همچنین طرح تجمیع و بهینه سازی فضای اداری از 

دیگر انواع مولدسازی است. موضوع چهارم هم بحث اموال شرکت های دولتی 
است که نیاز به تامین سرمایه در گردش دارند که در این مسیر موضوع فروش را 
داریم آن هم خام فروشی نیست بلکه مطالعه بازار خواهیم داشت و صرفا مزایده 
نخواهد بود.رییس ســازمان خصوصی سازی درباره انتقادات و شائبه هایی که از 
قیمت گذاری در مولدسازی و فروش اموال دولتی با کمترین قیمت ایجاد شده، 
گفت: باید توجه داشت که در کشورمان عرضه بیشتر حداقل به افزایش قیمت ها 
نمی شود و نمی توان نگران شد که این واگذاری ها باعث افزایش قیمت ها شوند اما 
در این مورد دولت خودش نمی تواند سفته بازی کند و مردم بگوید که شما دست 
به این اقدام نزنید و مردم به کارآفرینی توصیه کند.وی تاکید کرد: مسیر واگذاری و 
قیمت گذاری ها مشخص است و قیمت گذاری از سوی کارشناس دادگستری انجام 
می شود و کارشناسان دادگستری به بحث قیمت گذاری ورود می کنند و واگذاری در 
بستری انجام می شود که بیشتر تقاضا وجود دارد که این خود باعث افزایش رقابت 
می شود و شرایط رقابتی منجر به واگذاری با بهترین قیمت خواهد شد و ما نهایت 
تلاش برای حداکثر رقابت را می کنیم.قربانزاده ادامه داد: در لایحه بودجه حدود 
32۰ هزار میلیارد تومان برای طرح های تملک دارایی سرمایه و ۱۰۸ هزار میلیارد 
تومان برای تامین منابع از محل فروش اموال پیش بینی شده که مولدسازی حلقه 

وصل این منبع درج شده در بودجه است.         

نمی توانیم مردم را به کارآفرینی، عدم سفته بازی توصیه کنیم ولی خودمان ملک بخریم و رها کنیم


